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Per Angemo, skolchef § 28 
Anna Persson, chef Tillväxt och samhällsbyggnad § 28 
Patrik Helgesson, fastighetschef AB Tierpsbyggen § 28 
Tomas Ulväng, VD Tierps Energi & Miljö AB och TEMAB Fjärrvärme AB §§ 
20-30 
Roger Kjettselberg, VD Tierps kommunfastigheter AB och AB 
Tierpsbyggen §§ 29-30 
Anders Norrström, ekonomichef AB Tierpsbyggen §§ 30 
Lars Ingeberg § 30 
Anne Eriksson, verksamhetschef Gemensam service §§ 31-32, 34-38 

 

Underskrifter 
 Sekreterare 
 
    Evelina Håkansson 

 
 
 Ordförande 
 
    Sara Sjödal 
 
 
 Justerande 
 
    Viktoria Söderling §§ 22-26, 28-38   Emma Lokander § 27   
 
 

 
 

  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
2024-03-19 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

2 
 

 

Innehållsförteckning  
 
Paragraf  Rubrik Dnr  
 

 
 Upprop   
 
 Val av justerare   
 
§ 22 Godkännande av föredragningslistan   
 
§ 23 Information - Ekonomi KS/2024:11  
 
§ 24 Årets Eldsjäl 2024 KS/2024:226  
 
§ 25 Årets Kulturpris 2024 KS/2024:256  
 
§ 26 Årets Miljöpris 2024 KS/2024:265  
 
§ 27 Humlepriset - ett pris i Pekens anda 

2024 
KS/2024:266  

 
§ 28 Framtida skolsituation i Tierps Köping KS/2024:277  
 
§ 29 Information från Tierps Energi & Miljö 

AB och TEMAB Fjärrvärme AB 
KS/2024:11  

 
§ 30 Information från Tierps 

kommunfastigheter AB och AB 
Tierpsbyggen 

KS/2024:11  

 
§ 31 Svar på revisionsrapport - 

Grundläggande granskning av 
kommunstyrelsens egen verksamhet 

KS/2023:1051  

 
§ 32 Handlingsplan avseende 

kommunstyrelsens egen verksamhet 
KS/2024:323  

 
§ 33 Uppföljning av internkontrollplan 2023 KS/2023:549  
 
§ 34 Revidering av delegationsordningen -  

VMA 
KS/2024:9  

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
2024-03-19 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

3 
 

§ 35 Riktlinje för insatserna kontaktperson, 
särskilt kvalificerad kontaktperson, 
ledsagare och umgängesstöd 

KS/2023:976  

 
§ 36 Låneram för Tierps kommun KS/2024:275  
 
§ 37 Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, 

vård och omsorg i Uppsala län 2024-
2026 

KS/2024:198  

 
§ 38 Tidpunkt för budgetfullmäktige 2024 

och framåt 
KS/2024:338  

 
 
 
 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
2024-03-19 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

4 
 

 
 
 
§ 22 

Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar  
 
att godkänna föredragningslistan och utskickad tidplan, samt  
 
att förändringar kan göras om tidplanen inte håller.   
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§ 23 
Dnr KS/2024:11  

Information - Ekonomi 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Ekonomichef, Veikko Niemi, informerar om aktuellt ekonomiskt läge.  
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
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§ 24 
Dnr KS/2024:226  

Årets Eldsjäl 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar  
 
att tilldela Barbro Ståhlberg utmärkelsen Årets Eldsjäl 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Utmärkelsen Årets eldsjäl har utlysts på hemsida, sociala medier samt i 
utskick till föreningsregistret och via unikum. Nomineringen var öppen från 
mitten av december till 1 februari. 
 
En jury bestående av två politiker, varav den ena är ordföranden i 
föreningsrådet och den andra utsedd av föreningsrådet, en 
föreningsrepresentant från föreningsrådet, två tjänstepersoner från Kultur 
och Fritid samt en extern sakkunnig har tittat på inkomna nomineringar och 
tagit beslut om att föreslå enligt ovan.  
 
Årets Eldsjäl avser att uppmuntra och uppmärksamma en ideell ledare som 
gjort betydelsefulla insatser för barn/ungdomar/föreningar inom 
idrott/fritid/naturverksamhet i Tierps kommun och som fungerar som en god 
förebild. Prissumman är 10 tkr.  
 
Beslutsmotivering 
Barbro har under 50 år inspirerat 1000-tals sångare i barnsång, barnkör och 
kyrkokör genom att bland annat arrangerat olika konserter, luciatablåer och  
barnkörläger. 
 
Barbro är alltid redo att arbeta ideellt. Hon ser varje person med värme och 
omtanke och har fått många barn att växa och känna trygghet, hon betyder 
mycket för många.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Årets Eldsjäl är särskilt instiftat för att främja betydelsefulla insatser för 
barn och unga och att stärka de ideella insatser som görs för dessa, vilket 
varit en utgångspunkt i framtagningen av förslaget. Det präglar också de 
andra priserna där alla, oavsett ålder, har haft möjlighet att skicka in 
nomineringar via tierp.se.  
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Rambudget för Kultur och fritid. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Nomineringar Eldsjäl 2024 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritid 
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§ 25 
Dnr KS/2024:256  

Årets Kulturpris 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar  
 
att tilldela Nyckelharpans nätverk genom Esbjörn Hogmark utmärkelsen 
Årets Kulturpris 2024.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Utmärkelsen Årets Kulturpris har utlysts på hemsida, sociala medier samt i 
utskick till föreningsregistret och via unikum. Nomineringen var öppen från 
mitten av december till 1 februari. 
 
En jury bestående av två politiker, varav den ena är ordföranden i 
föreningsrådet och den andra utsedd av föreningsrådet, en 
föreningsrepresentant från föreningsrådet, två tjänstepersoner från Kultur 
och Fritid samt en extern sakkunnig har tittat på inkomna nomineringar och 
tagit beslut om att föreslå enligt ovan.  
 
Kulturpriset är en hedersbetygelse till en person eller grupp som visat 
framstående förmåga eller gjort uppmärksammade och allmänt erkända 
insatser på det kulturella området. Priset består av ett konstverk. 
 
Beslutsmotivering 
Genom att sprida kunskapen och kännedomen om vårt unika 
norduppländska instrument – nyckelharpan samt att föra den ut i världen har 
Nyckelharpans nätverk sett till att världen hittar till Tobo för att lära sig mer 
om kommunens "nationalinstrument".  
Nätverket har under ledning av Esbjörn Hogmark arbetat för att 
nyckelharpan, som immateriellt kulturarv,  uppmärksammats och 
registrerats på Unesco:s världsarvslista i kategorin Goda Metodiska 
Exempel. 
  
Barnrättskonsekvenser 
Alla, oavsett ålder, har haft möjlighet att skicka in nomineringar via tierp.se.  
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Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Rambudget för Kultur och fritid. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Nominerade kulturpris 2024 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritid 
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§ 26 
Dnr KS/2024:265  

Årets Miljöpris 2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar  
 
att tilldela Tierps Matcentral utmärkelsen Årets Miljöpris 2024.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Utmärkelsen Årets miljöpris har utlysts på hemsida, sociala medier samt i 
utskick till föreningsregistret och via unikum. Nomineringen var öppen från 
mitten av december till 1 februari. 
 
En jury bestående av två politiker, varav den ena är ordföranden i 
föreningsrådet och den andra utsedd av föreningsrådet, en 
föreningsrepresentant från föreningsrådet, två tjänstepersoner från Kultur 
och Fritid samt en extern sakkunnig har tittat på inkomna nomineringar och 
tagit beslut om att föreslå enligt ovan.  
 
Miljöpriset är avsett att stödja och uppmuntra engagerade föreningar, 
organisationer, enskilda kommuninvånare, företag, skolklasser m.fl. för att 
uppmärksamma och stimulera kreativitet på miljöområdet som leder till 
hållbar utveckling, minskad miljöpåverkan eller till en förbättrad livsmiljö. 
Prissumman är 15 tkr.   
 
Beslutsmotivering 
Tierps Matcentral är en ideell förening bestående av Borgenkyrkan, Svenska 
Kyrkan och Tierps Kretsloppsservice. Föreningen samlar in överbliven mat 
i butikerna Konsum, Hemköp och ICA och delar ut matkassar till 
behövande. Förra året delades det ut drygt 1500 kassar och samtidigt 
minskade matsvinnet med ca 12 ton! 
 
Barnrättskonsekvenser 
Alla, oavsett ålder, har haft möjlighet att skicka in nomineringar via tierp.se.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Rambudget för Kultur och fritid. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Nomineringar Miljöpris 2024 
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Beslutet skickas till 
• Kultur och fritid 
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§ 27 
Dnr KS/2024:266  

Humlepriset - ett pris i Pekens anda 2024 
 
Jäv 
Viktoria Söderling (S) deltar inte i ärendets överläggning och beslut på 
grund av jäv. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar  
 
att tilldela Karl-Erik Berglin utmärkelsen Humlepriset – ett pris i Pekens 
anda 2024. 
 
Reservation   
Joakim Larsson (SD) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Utmärkelsen Humlepriset – ett pris i Pekens anda har utlysts på hemsida, 
sociala medier samt i utskick till föreningsregistret och via unikum. 
Nomineringen var öppen från mitten av december till 1 februari. 
 
Enligt beslut i Kommunfullmäktige § 14/2022 inrättas 2022 Humlepriset – 
ett pris i Pekens anda. Priset kan ges till någon som visat långvarigt och 
omfattande engagemang i Tierps föreningsliv och samhälle. Utmärkelsen 
består av diplom och en prissumma på 20 000 kr. 
 
En jury bestående av två politiker, varav den ena är ordföranden i 
föreningsrådet och den andra utsedd av föreningsrådet, en 
föreningsrepresentant från föreningsrådet, två tjänstepersoner från Kultur 
och fritid samt en extern sakkunnig har tittat på inkomna nomineringar. 
 
Kultur och fritid föredrar de nominerade och juryns arbete inför beslut av 
pristagare i kommunstyrelsens arbetsutskott.   
 
Barnrättskonsekvenser 
Alla, oavsett ålder, har haft möjlighet att skicka in nomineringar via tierp.se.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Rambudget för Kultur och fritid. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Emma Lokander (M) yrkar att Humlepriset tilldelas Karl-Erik Berglin.  
 
Joakim Larsson (SD) yrkar att Humlepriset tilldelas Folke och Kristina 
Andersson.  
 
Bifall 
Jonas Nyberg (S) yrkar bifall till Emma Lokanders (M) yrkande.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsens arbetsutskott.  
 
Ordförande ställer proposition på Emma Lokanders (M) yrkande och 
Joakim Larssons (SD) yrkande och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt Emma Lokanders (M) yrkande. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Nomineringar Humlepriset 2024 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritid  
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§ 28 
Dnr KS/2024:277  

Framtida skolsituation i Tierps Köping 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen hemställa 
kommunfullmäktige besluta  
 
att informationen gällande fördjupad förstudie framtida skolsituation i Tierp 
Köping är mottagen,  

 
att initiera process med ansökan om planbesked för ny detaljplan på 
fastighet Tierp 84:11 (Centralskolan),  
 
att med hänsyn till uppskattade investerings- och driftskostnader uppdra 
kommunstyrelsen utreda ett förslag till försäljningsprocess gällande 
Centralskolans fastighet, verksamhet och drift inklusive Centralhallen med 
hänsyn till att funktionsgodkända skyddsrum motsvarande dagens kapacitet 
på fastigheten ska bibehållas. Kommunstyrelsen uppdras att återkomma med 
redovisning i frågan inför ställningstagande i kommunfullmäktige senast 
2024-09-17, 

  
att initiera processen med ansökan om planbesked för ny detaljplan på 
fastigheterna Tierp 127:1, Tierp 1:1 och Tierp 128:1 (Aspenskolan),  
 
att godkänna beställning gällande nybyggnation av verksamhetslokaler för 
anpassad grundskola på fastigheten Tierp 127:1 (Aspenskolan) till TKAB. 
Efter framtagande av programhandling skall ny kostnadskalkyl och tidsplan 
redovisas till kommunstyrelsen för godkännande, samt 

  
att godkänna beställning till TKAB gällande nybyggnation av konstgräsplan 
och 7-spelarplan på Vegavallen på fastigheterna Vallskoga 1:120 och Tierp 
2:1 samt att befintligt arrendeavtal med Nordupplands fotbollsallians 
gällande konstgräsplan sägs upp från och med 2025-12-31. 
 
Reservation  
Viktoria Söderling (S) och Jonas Nyberg (S) reserverar sig till förmån för 
egna yrkanden.  
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Sammanfattning av ärendet 
Tierps kommun står inför den enskilt största investeringen någonsin. Det 
står helt klart, enligt verksamhetens genomförda förstudie i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut och i enlighet med tidigare fattade beslut att 
nybyggnation av kommunala fastigheter ska ske i Tierps kommunfastigheter 
ABs regi, att investeringen bedöms landa på totalt 535,9 miljoner. Det är en 
mycket, mycket stor enskild investering för en kommun i Tierps storlek. 
Den årliga driftkostnaden för den samlade investering beräknas öka från 
dagens nivå med 24,4 miljoner från och med år 2028. Men redan år 2026 
kommer belastas med en driftkostnad av engångskaraktär på 32 miljoner. 
Utgångsläget för Tierps kommun är det motsatta, det finns tydliga behov av 
att sänka dagens driftkostnader för att ekonomiskt mäkta med att nå ett 
driftresultat på minst två procent i enlighet med målen för god ekonomisk 
hushållning.  
 
Kommunfullmäktige står inför ett vägval med tre alternativ utifrån den 
ekonomiska verkligheten: 
 

• Genomföra investeringen i sin helhet i egen regi med följden 
skattehöjning, avveckling av verksamhet och kraftiga neddragningar 
inom alla verksamhetsområden samt investerings- och 
exploateringsstopp de närmaste åren. 

• Riva upp besluten kopplade till ”Framtidens skolsituation i Tierps 
köping” och enbart genomföra nödvändiga åtgärder för att 
verksamheten ska kunna återgå till befintliga lokaler. 

• Bjuda in näringslivet för att i samverkan hitta en samhällslösning 
som möjliggör en F-9 skola samtidigt som kommunens exploatering 
och tillväxtsatsningar kan fortgå i hela Tierps kommun. 

 
Att enbart lappa å laga Centralskolan ser vi inte som ett alternativ. Elever 
och medarbetare förtjänar bättre än så. Då återstår två alternativ att välja 
mellan. Om man väljer alternativ ett och Tierps kommun tar hela 
investeringen i egen regi tillförs nya skolplatser och nya lokaler men i övrigt 
tillförs inte kommunen annat än avskrivningskostnader och lån som tickar 
ränta. Fler skolplatser inne i Tierps köping kostar bara pengar om 
kommunen inte samtidigt kan investera i infrastruktur för bostadsbyggande. 
Kommunmedborgarnas ekonomi tål inte en skattehöjning, ekonomin är tufft 
pressad hos många redan idag. Sist men inte minst, vi i Alliansstyret säger 
definitivt nej till att en investering i centrala Tierp stoppar all investering 
och utveckling i resten av kommunen för många år framöver. Den 
centraliseringen är inget vi kan ställa oss bakom. Dessutom rimmar stoppad 
exploatering och utebliven matchning av bostadsbyggande illa med de 
intentioner en enig kommunstyrelse ställt sig bakom kopplat till projektet 
Nordupplands industrikluster som leds av Stockholms 
Handelskammare/Uppsalakontoret. Vi bygger vårt förslag på framtidstro, då 
måste kommunen klara av den mycket komplexa utmaningen att följa 
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inriktningen som kommunfullmäktige beslutat samtidigt som övriga planer 
på tillväxt och utveckling kan ske.  
 
Att lamslå kommunen med en halvmiljardersinvestering är samma sak som 
att ge upp och tacka nej till de möjligheter som kommunen står inför kopplat 
till de investeringar som sker runt om i teknik-, energi- och 
industriföretagen. Vi tror på dem och därför ställer vi oss bakom det tredje 
alternativet som gör att kommunen klarar av att matcha upp med såväl skola 
som exploatering kopplat till bostadsbyggande och tillväxt i hela 
kommunen. 
 
Även kommunens fastighetsbolag har flaggat för att investeringen kopplat 
till Centralskolan är för stor för att kunna bäras av bolaget samtidigt som 
kommunkoncernen redan idag är investeringstung. Att låta en privat part 
bygga och förvalta lokalerna genom ett hyresavtal med kommunen lättar 
inte investeringsbördan. Ett sådant hyresavtal räknas in i 
nettokoncernskulden, dvs det spelar ingen roll för kommunkoncernens 
långivare om kommunen tecknar ett långt hyresavtal för fastigheterna eller 
bygger själv eftersom belastningen på ekonomin likställs. Då kan man lika 
gärna bygga sina egna verksamhetslokaler. Då återstår bara en väg att gå för 
att elever och medarbetare på Centralskolan ska ha ändamålsenliga lokaler, 
att undersöka möjligheterna att öppna upp för att en privat aktör köper 
skolområdet samt tar över drift och verksamhet och utifrån sina ekonomiska 
muskler ordnar ändamålsenliga lokaler anpassade till den verksamhet som 
bedrivs.  
 
Att vi i Alliansen söker stöd för detta alternativ är en konsekvens av att vi 
alla i politiken fått förstudien på bordet. Alla kan konstatera att de 
ekonomiska förutsättningarna för Tierps kommun inte finns utan att 
drastiska åtgärder behöver vidtas för att genomföra det önskemål och 
inriktning som kommunfullmäktige pekat ut gällande en nybyggnation för 
600 elever på nuvarande tomt. Vår väg framåt bygger på att vi vill ha 
småskolorna och tillhörande förskolor på landsbygden kvar och vi vill 
fortsätta möjliggöra tillväxt i hela kommunen exempelvis genom VA-
utbyggnad samtidigt som vi säger nej till skattehöjning. Därför föreslår vi 
att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda ett försäljningsförslag som 
presenteras för kommunfullmäktige att ta ställning till. Att i denna 
ekonomiskt pressade situation kroka arm med näringslivet för att med deras 
hjälp möjliggöra kommunfullmäktiges uttalade beslut om bibehållen F-9 
skolverksamhet i ändamålsenliga lokaler på nuvarande fastighet ser vi som 
den klokaste lösningen i detta läge.  
 
Tidsmässigt bedöms inte processen framöver att dra ut på tiden oavsett 
vägval. Den viktigaste faktorn är en snabb detaljplaneprocess. I det fall att 
kommunfullmäktige efter kommunstyrelsens utredning beslutar att fullfölja 
en försäljning av Centralskolan kommer nödvändiga investeringar landa i 
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privat sektor som ej lyder under lagen om offentlig upphandling vilket i sin 
tur kapar ordentligt med tid i byggprocessen.  
 
Beslutsmotivering 
Beslut ämnar ge en möjlighet till att skapa de bästa förutsättningarna för den 
framtida skolsituationen i Tierps Köping såväl som i övriga delar av 
kommunen samtidigt som tillväxt och exploatering kan fortgå utan att en 
skattehöjning behöver ske för att undvika massiv avveckling av 
verksamheter inom alla verksamhetsområden. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget syftar till att möjliggöra den inriktning kommunfullmäktige 
beslutat gällande Centralskolan om en F-9 skola på nuvarande tomt med 
plats för 600 elever samt nya lokaler för Anpassas skola på Aspenskolans 
område. 
 
Mål och uppdrag 

- 11.6 Ett gott utbud av offentlig och kommersiell service med hög 
kvalitet och tillgänglighet i hela kommunen. 

- 16.5 Kommunens soliditet inklusive samtliga pensionsförpliktelser 
ska på lång sikt återställas till minst 25 procent. På kort sikt ska 
målet vara 2023 – 20 procent och 2025 - 25 procent. 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Utredningsresurserna utgår från ordinarie uppdrag och befintliga 
ekonomiska ramar för respektive del samt de specifika besluten kopplade 
till finansiering av Centralskolan. I budget 2024 beslutades 300 tkr tilldelas 
Medborgarservice - samhällsbyggnad för följande ändamål: ”Eventuella 
utredningskostnader kopplade till Centralskolan samt köksinvesteringen.” 
Frågan är av prioriterad karaktär och det finns en medvetenhet att 
konsekvensen av uppdraget leder till att andra arbetsuppgifter kan bli 
nedprioriterade eller förskjuts i tid. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Bifall 
Viktoria Söderling (S) yrkar bifall till att-sats 1 och 2 i förslag till beslut. 
 
Viktoria Söderling yrkar bifall till att-sats 3 i tjänsteutlåtandet, att godkänna 
beställning gällande rivning och nybyggnation av ny skolbyggnad, 
Centralskolan F-9, för 600 elever och nya skyddsrum på fastigheten Tierp 
84:11 till TKAB. Efter framtagande av programhandling skall ny 
kostnadskalkyl och tidsplan redovisas till kommunstyrelsen för 
godkännande.  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
2024-03-19 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

18 
 

Tilläggsyrkande 
I händelse av att Viktoria Söderlings (S) yrkande gällande den tredje att-
satsen faller yrkar Viktoria Söderling (S) att förslaget kompletteras med 
finansiering för förstudien samt kommande utredning eftersom dessa då inte 
kan bokföras på projektet. 
 
Yrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att att-sats 4-6 i förslag till beslut 
återremitteras,  
 
att återremittera förslaget om anpassad skola för att först landa i vilken grad 
av integrering med grundskolan vi vill ha, samt 
  
att utreda såväl ekonomiska som verksamhetsmässiga konsekvenser av en 
flytt av konstgräsplanen.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till att-sats 1 och 2 i 
förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att 
bifalla att-satserna.  
 
Ordförande ställer proposition på att-sats 3 i förslag till beslut och att-sats 3 
i tjänsteutlåtandet, till vilken Viktoria Söderling (S) yrkat bifall, och finner 
att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att bifalla att-sats 3 i förslag till 
beslut.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Viktoria Söderlings 
(S) tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 
att avslå tilläggsyrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på om att-sats 4-6 i förslag till beslut ska 
avgöras idag eller återremitteras i enlighet med Viktoria Söderlings (S) 
yrkande och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att att-
satserna ska avgöras idag och att de ska bifallas.  
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• PM ”Fördjupad förstudie framtida skolsituation Tierps Köping” med 

bilagor 
• PM ”Evakuering Centralskolan” 

 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
2024-03-19 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

19 
 

Beslutet skickas till 
• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
• Utbildningschef 
• Chef Kultur och Fritid 
• Chef Medborgarservice 
• VD TKAB 
• Fastighetsstrateg 
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§ 29 
Dnr KS/2024:11  

Information från Tierps Energi & Miljö AB och TEMAB 
Fjärrvärme AB 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
VD för Tierps Energi & Miljö AB och TEMAB Fjärrvärme AB informerar 
om 2023 års årsredovisningar för de båda bolagen.   
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
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§ 30 
Dnr KS/2024:11  

Information från Tierps kommunfastigheter AB och AB 
Tierpsbyggen 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
VD för Tierps kommunfastigheter AB och AB Tierpsbyggen samt 
ekonomichef AB Tierpsbyggen informerar om 2023 års årsredovisningar för 
de båda bolagen.   
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
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§ 31 
Dnr KS/2023:1051  

Svar på revisionsrapport - Grundläggande granskning av 
kommunstyrelsens egen verksamhet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
 
att anta svaret på revisionsrapporten avseende fördjupad grundläggande 
granskning av kommunstyrelsens egen verksamhet och överlämna det till 
kommunrevisorerna. 
 
Reservation  
Viktoria Söderling (S) och Jonas Nyberg (S) reserverar sig till förmån för 
eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
I granskningen konstateras att verksamheten i huvudsak bedrivs i enlighet 
med kommunfullmäktiges mål och uppdrag. Dock är den sammanfattande 
bedömningen utifrån granskningens syfte bland annat att kommunstyrelsen 
bör tydliggöra kommunstyrelseledamöternas roller och uppdrag, förtydliga 
kommunstyrelsen möjlighet att aktivt efterfråga specifik rapportering samt 
att tydligare beskriva utskottens roll och uppdrag. 
 
Revisorerna lämnar i sitt utlåtande bedömningar och rekommendationer till 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen ställer sig bakom revisorernas 
utlåtande då det är viktigt att tydliggöra roller och ansvar för 
kommunstyrelsen i sin helhet, för kommunstyrelsen ledamöter samt för 
kommunstyrelsens ledamöter. Tierps kommuns svar på revisionsrapporten 
återfinns i bilagan Svar på revisionsrapport – Fördjupad grundläggande 
granskning av kommunstyrelsens egen verksamhet. 
 
Kommunstyrelsen har utifrån granskningsrapporten också tagit fram en 
handlingsplan där planerade åtgärder beskrivs närmare. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Ändringsyrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att svaret rörande kritiken om att 
kommunstyrelsen fattar för få beslut kompletteras med att vi tar till oss av 
kritiken och att flera av de frågorna i framtiden kommer att vara 
beslutsärenden t ex om verksamheternas ekonomi inte är i balans. 
 
Tilläggsyrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att svaret förtydligas kring att vi tar till oss och 
är ödmjuka inför att klimatet inte varit gott och att vi ämnar bättra oss, samt 
 
att vi ser behovet att, i enlighet med revisorernas påpekande, förtydliga 
utskottens roll och hur arbetet i dessa skall fungera. 
 
Bifall 
Joakim Larsson (SD) och Emma Lokander (M) yrkar bifall till liggande 
förslag.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsens arbetsutskott.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Viktoria Söderlings 
(S) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 
att avslå ändringsyrkandet.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till liggande förslag och 
finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att bifalla liggande 
förslag.  
 
Ordförande ställer proposition på bifall eller avslag till Viktoria Söderlings 
(S) tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 
att avslå tilläggsyrkandet.  
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Svar revisionsrapport – Fördjupad grundläggande granskning för 

kommunstyrelsens egen verksamhet 
• Revisionsrapport - Fördjupad grundläggande granskning av 

kommunstyrelsens egen verksamhet 
• Revisorernas utlåtande - Fördjupad grundläggande granskning av 

kommunstyrelsens egen verksamhet 
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Beslutet skickas till 
• Kommunrevisorerna 
• Huvudregistrator 
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§ 32 
Dnr KS/2024:323  

Handlingsplan avseende kommunstyrelsens egen verksamhet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
 
att anta upprättad handlingsplan avseende kommunstyrelsens egen 
verksamhet. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Tierps kommuns revisorer har gett KPGM i uppdrag att genomföra en 
fördjupade grundläggande granskning av kommunstyrelsens egen 
verksamhet. Uppdraget var en del av revisionsplanen för år 2023. KPMGs 
samlade bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunstyrelsen inte 
i tillräcklig utsträckning skapat tillfredsställande förutsättningar för styrning, 
uppföljning och kontroll av den egna verksamheten. 
 
Utifrån den kritik som framkommit i granskningsrapporten samt 
revisorernas bedömningar och rekommendationer har en handlingsplan 
tagits fram. Handlingsplanen omfattar i korthet ett löpande 
utbildningskoncept för kommunstyrelsens ledamöter, åtgärder för att 
säkerställa en god och tydlig dialog med förvaltningen, tydlighet i styrning 
och uppföljning samt utbildningsinsatser för förvaltningens handläggare.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Bifall 
Emma Lokander (M) och Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till liggande 
förslag.  
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Handlingsplan avseende kommunstyrelsens egen verksamhet 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Gemensam service 
• Kommundirektör 
• Enhetschef Kvalitet och strategisk utveckling   
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§ 33 
Dnr KS/2023:549  

Uppföljning av internkontrollplan 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta  
 
att godkänna rapporten. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunen ha en väl fungerande intern kontroll. 
Med intern kontroll avses kommunens och kommunkoncernens interna 
förfaringssätt och arbetsrutiner som syftar till att säkerställa att 
organisationens mål uppfylls och att verksamheten är laglig. Ordnandet av 
intern kontroll och riskhantering är en del av ledningen av kommunen och 
kommunens bolag. Kommunstyrelsens internkontrollplan omfattar 
kommunstyrelsens förvaltning. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Mål och uppdrag 
Internkontrollplanen är en del av arbetet med delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparanta och rättssäkra. 
 
Arbetet med uppföljning, insyn och intern kontroll (däribland 
internkontrollplanen) är under utveckling. Detta kommer bland annat 
innebära att interkontrollplanearbetet framöver bättre kommer att följa 
årshjulet för planering och uppföljning av verksamhet och budget med ökad 
effektivitet som konsekvens.  
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Rapport uppföljning internkontroll 2023 
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Beslutet skickas till 
• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
• Verksamhetschef Medborgarservice 
• Verksamhetschef Kultur och fritid 
• Verksamhetschef Individ och familjeomsorgen 
• Verksamhetschef Vård- och omsorg 
• Verksamhetschef Gemensam service 
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§ 34 
Dnr KS/2024:9  

Revidering av delegationsordningen -  VMA 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
 
att fastställa ändringar i kommunstyrelsens delegationsordning enligt 
föreliggande förslag, samt 
 
att ändringen gäller från och med 1 maj 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Delegation enligt kommunallagen (6 kap 33-38 §§), innebär att rätten att 
besluta i ett visst ärende eller i en grupp av ärenden, flyttas över till någon 
annan. Den som har sådan rätt kallas delegat. De ärenden som delegaten har 
rätt att fatta beslut i anges i kommunstyrelsens delegationsordning.  
För att hålla delegationsordningen aktuell utifrån gällande lagar och 
förordningar, uppdateras den regelbundet. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Ändringsblankett – ksau 2024-03-19 VMA 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Säkerhetsskyddschef 
• Biträdande säkerhetsskyddschef 
• Verksamhetschef Gemensam service 
• Administratör Ledningsstöd  
• Huvudregistrator 
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§ 35 
Dnr KS/2023:976  

Riktlinje för insatserna kontaktperson, särskilt kvalificerad 
kontaktperson, ledsagare och umgängesstöd 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta  
 
att anta riktlinje för insatserna kontaktperson, särskilt kvalificerad 
kontaktperson, kvalificerad kontaktperson, ledsagare och umgängesstöd, 
samt 

 
att riktlinjen gäller från och med 15 april 2024 till och med 31 december 
2027. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Förslag på ny riktlinje som ersätter tidigare riktlinje som upphör att gälla 
2023-12-31.  
 
Tidigare riktlinje antogs i Kommunstyrelsen 2019-03-26 och började gälla 
2019-04-01. Denna riktlinje förlängdes av Kommunstyrelsen 2022-11-29 
med ett år till 2023-12-31, KS-261§ 2022. 
 
Denna riktlinje behandlar kontaktperson, ledsagarverksamhet och 
umgängesstöd. Aktuella lagrum är Socialtjänstlagen (2001:453) (SoL), Lag 
(1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och 
Lagen (1990:52) med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU). 
Riktlinjen ska ge handläggare stöd och vägledning i arbetet.  
 
I riktlinjen är insatsen ungdomsstöd införd. Det är en ny insats som införts 
efter att tidigare riktlinje fastställdes. Den nya riktlinjen har i övrigt endast 
redaktionella ändringar. Inga förändringar gällande bedömningar kring 
rätten till bistånd har gjorts. 
 
Riktlinjen har varit ute på remiss till pensionärsrådet och rådet för 
funktionshinder. Inga synpunkter har inkommit. 
 
Riktlinjen bereds i kommunstyrelsens arbetsutskott då den berör två utskotts 
verksamhetsområden. Enligt kommunstyrelsens reglemente ska en fråga 
som berör fler än ett utskott hanteras av arbetsutskottet. 
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Barnrättskonsekvenser 
Riktlinjerna förtydligar barnkonventionen och barns bästa i handläggningen 
av ärenden inom området, vilket är viktigt för barns bästa. 
 
Mål och uppdrag 

- Beslutet bidrar till arbetet med  delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparanta och rättssäkra. 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Inga ekonomiska konsekvenser med anledning av riktlinjerna. 
Ändringarna är endast av redaktionell karaktär och påverkar inte 
bedömningsgrunder kring rätten till bistånd. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Riktlinje för insatserna kontaktperson, särskilt kvalificerad 

kontaktperson, kvalificerad kontaktperson, ledsagare och 
umgängesstöd 

• RF § 2 Remiss - Riktlinje för insatserna kontaktperson, särskilt 
kvalificerad kontaktperson, ledsagare och umgängesstöd 

• PR § 4 Remiss - Riktlinje för insatserna kontaktperson, särskilt 
kvalificerad kontaktperson, ledsagare och umgängesstöd 

 
Beslutet skickas till 

• Verksamhetschef Vård och omsorg 
• Verksamhetschef Individ- och familjeomsorg 
• Enhetschef Kvalitet och strategisk utveckling  
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§ 36 
Dnr KS/2024:275  

Låneram för Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens utskott föreslår kommunstyrelsen hemställa 
kommunfullmäktige besluta  
 
att Ekonomichef har rätten att omsätta befintlig lånestock, samt  
 
att kommunens låneram fastställs till 275 mnkr. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommuninvest kräver att kommunen årligen fattar beslut om låneram och 
omsättning av befintliga lån. Detta har det inte funnits behov av då 
kommunen inte har haft någon nyupplåning/omsättning sedan 2021-05-28. 
Kommunens skuldportfölj uppgår idag, 2024-03-19 till 170 mnkr.  
Kommunens borgensåtaganden i koncernen per 2024-01-01; 
 
Bolag Borgensram Utnyttjat 
ABTB 1 000 mnkr 860 mnkr 
TKAB    835 mnkr 705 mnkr 
TEMAB    600 mnkr 526 mnkr 
 
Kommunen    275 mnkr   170 mnkr 
 
Totalt kan kommunen ha en låneskuld på totalt 2710 mnkr. 
 
Beslutsmotivering 
För att när behov uppkommer att omsätta eller låna upp nya medel från 
Kommuninvest ska alla beslut och dokument finns tillgängliga. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
 
Beslutet skickas till 

• Ekonomichef 
• Kommuninvest 

  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 
2024-03-19 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

32 
 

 
 
 
§ 37 
Dnr KS/2024:198  

Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg i 
Uppsala län 2024-2026 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen hemställa 
kommunfullmäktige besluta 
 
att anta Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg (HSVO) i 
Uppsala län. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I Uppsala län har kommunerna och regionen en gemensam samordning och 
ledning av hälsosystemets områden inom samverkansorganisationen hälsa, 
stöd, vård och omsorg (HSVO). Strategin är treårig och tas fram i samarbete 
mellan Region Uppsala och kommunerna i Uppsala län. I strategin fastställs 
mål och fokusområden för den gemensamma utvecklingen och planeringen 
av arbetet med hälsa, stöd, vård och omsorg i länet. Fokusområden och 
delmål ger inriktning och stöd till arbetet inom samverkansorganisationen 
HSVO och hos huvudmännen i länet. På lokal nivå tar respektive kommun 
och regionen fram samverkansplaner med aktiviteter. 
 
I strategin för 2024–2026 tydliggörs förutsättningarna för arbetet att möta 
behoven inom hälsosystemet. Invånarantalet ökar i Uppsala län samtidigt 
som medelåldern stiger, vilket påverkar invånarnas behov, beteenden och 
förväntningar.  
 
Det är viktigt med en samlad riktning och gemensamt agerande från 
huvudmännen. Det behövs ett övergripande system som kan agera säkert 
och snabbt på förändringar. Det blev tydligt under coronapandemin, då det 
krävdes nya arbetssätt och snabb omställning. I Uppsala län har samverkan 
och samordning av hälsosystemet skett inom samverkansstrukturen HSVO. 
 
Syftet med strategin är att stärka och säkerställa en väl fungerande 
samverkan inom hälsosystemet i Uppsala län för att möta individernas 
behov av hälsa, stöd, vård och omsorg. Strategin ska  

• bidra till goda relationer och tillit genom stärkt samverkanskultur  
• öka kunskapen om HSVO:s organisation och systemledning 
• ge inriktning och styra framtagande av planer. 
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Samråd HSVO behandlar ”Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård 
och omsorg (HSVO) 2024-2026” 15 mars 2024, därefter ska respektive 
kommun och Region fastställa densamma. 
 
Beslutsmotivering 
I Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg (HSVO) 
omfattas verksamheter på flera olika nivåer både politiskt och inom 
tjänsteleden, den berör samverkan i allt från långsiktigt strategiska beslut till 
en samverkan i det dagliga arbetet. Genom strategin mynnar en struktur ut 
som håller samman alla dessa delar, den lyfter även fram gemensamma mål 
att arbeta med. För de kommande tre åren framgår tydligt ett fokus på 
utveckling av att stärka förutsättningar för samverkan inom förebyggande 
och hälsofrämjande insatser, nära vård, kompetensförsörjning samt 
krishantering och beredskap. Genom strategi för samverkan skapas 
förutsättningar för Tierps kommuns invånare att få rätt stöd, vård och 
insatser på ett samordnat sätt i rätt tid. 
 
Den samverkan som sker genomförs med en ansvarsfördelning som utgår 
från den lagstiftning respektive huvudman har i ansvar att följa. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Strategin skapar förutsättningar för sömlös samverkan och samarbete kring 
barn och unga utifrån evidensbaserade metoder och standardiserade 
vårdförlopp. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med delmål  

- 3.3 Ökad självskattad hälsa och minskade hälsoskillnader mellan 
grupper och individer bland kommunmedborgarna.  

- 3.4 Minskat missbruk av alkohol, narkotika, doping, tobak och spel. 
-  3.5 Mer vård, inklusive specialistvård, ska erbjudas nära i 

samverkan med andra aktörer.  
- 3.6 Minskad psykisk ohälsa hos såväl vuxna som barn.  
- 3.7 Minskad ofrivillig ensamhet bland äldre. 

Beslutet bidrar till uppdrag  
- 6.2.a Fokus på tidiga insatser och förebyggande arbete redan i 

förskolan för högre resultat. 
- 6.2.g Stärka det förebyggande elevhälsoarbetet. Särskilt fokus på att 

förebygga psykisk ohälsa.  
- 6.2.h Arbeta med barn och ungas psykiska hälsa redan från förskolan 
- 6.2.i stärka föräldraskapet hos föräldrar som har barn med hög 

skolfrånvaro. 
- 6.6.a Riktade insatser för suicidprevention 
- 6.6.b Utveckla arbetet med personcentrarad vård för att stärka den 

enskildes delaktighet, inflytande och självbestämmande över utförda 
insatser. 
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- 6.6.f Aktivt arbeta med effektiv och nära vård i samverkan med 
regionen. 

- 6.6.g Arbeta förebyggande med uppsökande verksamhethos personer 
äldre än 80 år för att kunna kartlägga och tidigt möta framtida behov. 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
På lång sikt är det en förutsättning att samverka med Region Uppsala och 
länets övriga kommuner för att klara framtidens ekonomiska utmaningar 
inom hälsa, stöd, vård och omsorg. Kommunens aktiviteter inom strategin 
ryms inom och beror av ram. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Strategi för samverkan inom hälsa, stöd, vård och omsorg (HSVO) i 

Uppsala län 2024-2026 
 
Beslutet skickas till 

• Handläggare  
• Region Uppsala 
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§ 38 
Dnr KS/2024:338  

Tidpunkt för budgetfullmäktige 2024 och framåt 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen hemställa 
kommunfullmäktige besluta 
 
att junis kommunfullmäktigesammanträde utgör budgetfullmäktige och att 
mötestiden anpassas, start kl. 14.00, för tillhörande allmänpolitisk debatt, 
samt  
 
att junis allmänpolitiska temadebatt flyttas till novembersammanträdet och 
att mötestiden för novembersammanträdet anpassas därefter, start kl. 16.00. 
 
Reservation  
Viktoria Söderling (S) och Jonas Nyberg (S) reserverar sig till förmån för 
eget yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Med ett budgetbeslut i november hinns inte verksamhetsanpassningar 
genomföras inför årets start samt ekonomisk uppföljning tappar de två första 
månaderna under varje budgetår. Verksamheterna har en extrem tidspress 
för att få de interna budgeterna på plats inför den 1/1. Mer eller mindre en 
ogörbar uppgift med ordinarie bemanning och tillgång på ekonomer i 
organisationen. Effekten blir att de interna budgetarna blir sena och därmed 
kan inte ekonomisk uppföljning i ekonomisystemen göras redan från start 
den 1 januari. Det i sin tur leder till att identifiering av behov av ekonomiska 
åtgärder för att budet ska följas dröjer för länge på våren och värdefull tid 
tappas under årets första månader. Ett exempel på detta problem är att först i 
februari tas beslut i kommunstyrelsen om interkommunal ersättning, men 
det bör ju göras innan nyår. Anledningen är att internbudgeten inte finns på 
plats och då blir det svårt att räkna fram kommunens egna kostnader inom 
utbildningsverksamheterna. 
 
I stället för att budgeten beslutas på kommunfullmäktigesammanträdet i 
november föreslås den nu beslutas i juni. Då finns tid att få det ekonomiska 
ramverket på plats samt förbereda för att få helårseffekter av budgetens 
förslag på verksamhetsförändringar. Särskilt förändringar som innefattar 
personal kräver flera månaders framförhållning. Budgetbeslut i juni i 
kommunfullmäktige ger också effekten att den ekonomiska uppföljningen 
med kopplade åtgärder kommer igång redan när budgetåret startar.  
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Efter att budgetbeslut i juni fattats finns det sedan tid att under hösten vid 
behov lyfta upp förslag till ombudgeteringar att behandla i 
kommunfullmäktige, exempelvis vid förändrade skatteunderlagsprognoser. 
Novemberfullmäktige föreslås anpassas till att ha utrymme att behandla den 
allmänpolitiska temadebatten. 
 
Numera finns ett aktivt arbete med åtgärdsförslag och kopplade 
ombudgeteringar som lyfts upp ändra från utskottens diskussioner till 
kommunfullmäktige under innevarande budgetår. Det kommer att krävas ett 
mer aktivt arbete med löpande budgetarbete av politiken i sin helhet under 
hela året framöver för att även anpassa till kommande år. Det ser vi i 
Alliansen som en god förbättring eftersom det ökar förståelsen och 
kunskapen i de ekonomiska frågorna vilket ger bättre anpassade åtgärder 
och förslag när det så krävs. Denna kvalitetshöjning tror vi att medborgarna 
förväntar sig av oss politiker oavsett partitillhörighet. 
 
Beslutsmotivering 
Att genomföra omställningen gällande tidpunkt för budgetbeslut under 2024 
anses vara nödvändigt för att i möjligaste mån nå helårseffekter av de 
förslag som beslutas i budget. 2024 är ett mycket utmanande 
kommunekonomiskt år och det är av största vikt att gå in i 2025 med en 
implementerad budget där åtgärderna är på plats 1/1. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Mål och uppdrag 

- Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparenta och rättssäkra.  

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Budgetberedningen hålles inom befintlig ram. Då junimötet samt 
novembermötet anpassas i tid till att budgetbeslutet tidigareläggs krävs 
ingen ytterligare finansiering av kommunfullmäktiges sammanträden. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar att bibehålla budgetprocessen som den är i år, 
samt 
 
att inleda en dialog för att forma en budgetprocess som kan hålla över tid 
inför nästa år. 
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Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunstyrelsens arbetsutskott.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Viktoria Söderling 
(S) yrkande och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt 
liggande förslag. 
 
Joakim Larsson (SD) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
 Den som vill bifalla Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt 
liggande förslag (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 2 röster 
Nej – 2 röster 
Avstår – 1 röst  
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
• VD ABTB/TKAB 
• VD TEMAB/TFAB 

 
 
 



Omröstningsprotokoll

Ja Nej Avst

X

X

X

X

X

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-03-19

Nyberg, Jonas, Ledamot (S)

Larsson, Joakim, Ledamot (SD)

Söderling, Viktoria, 2:e vice ordf (S)

Ärende: § 38 Tidpunkt för budgetfullmäktige 2024 och framåt

Sjödal Sara, Ordförande (C)

Lokander Emma, 1:e vice ordf (M)
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